
PROTOKÓŁ Nr LVI/09 
z przebiegu LVI sesji Rady Miasta Dęblin 

w dniu 1 grudnia 2009 roku 
_____________________________________________________________________________ 

 

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Ratusza Miasta Dęblin.  

Czas trwania sesji: godz. 9
00

 – 15
00

. 

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych, (przy czym jeden mandat wygasł wskutek zrzeczenia 

się mandatu). 

W sesji wzięło udział 14 radnych.  

 
Ad. pkt 1.  
Otwarcie sesji.  
 

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński, 
który przywitał zebranych. Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik do protokółu.

  

Ad. pkt 2.  
Przedstawienie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Miasta – Ryszard Karpiński poinformował, że do porządku sesji, który 

otrzymali radni, wprowadza autopoprawkę poprzez dodanie punktów:  

− 5g - z projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaskarżenia rozstrzygnięcia 

nadzorczego Wojewody Lubelskiego;  

− 5h - z projektem uchwały w sprawie wystąpienia Miasta Dęblin ze Związku Miast Polskich;  

− 5i - z projektem uchwały w sprawie wystąpienia ze stowarzyszenia Europejskie Centrum 

Integracji i Współpracy Samorządowej "DOM EUROPY";  

− 5j - z projektem uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od opłat rocznych z tytułu zarządu 

dla Miejskiego Domu Kultury.  

Następnie przedstawił porządek obrad LVI sesji Rady Miasta: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Dęblina na 2009 rok; 

b) zaciągnięcia kredytu długoterminowego; 

c) przyjęcia regulaminu określającego wysokość dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Miasto Dęblin; 

d) zmieniającą uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf Miejskiego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Dęblinie dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków; 

e) zatwierdzenia taryf Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością w Dęblinie dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków; 

f) wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych 

Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
na lata 2010 -2013; 
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g) zmieniającej uchwałę w sprawie zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody 

Lubelskiego;  

h) wystąpienia Miasta Dęblin ze Związku Miast Polskich; 

i) wystąpienia ze stowarzyszenia Europejskie Centrum Integracji i Współpracy 

Samorządowej "DOM EUROPY";  

j) udzielenia bonifikaty od opłat rocznych z tytułu zarządu dla Miejskiego Domu Kultury.  

6. Wypracowanie stanowiska w sprawie planowanej reorganizacji Jednostki Wojskowej Dęblin 

Stawy. 

7. Wolne wnioski. 

8. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

9. Zatwierdzenie protokółów z LIII, LIV i LV sesji Rady Miasta. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między 
sesjami. 
 

Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński poinformował, że w okresie między 

sesjami uczestniczył: 

• 3.11. - uczestniczył w zebraniu mieszkańców osiedla Irena; celem zebrania było uzupełnienie 

składu zarządu osiedla i wybranie nowego przewodniczącego. Przewodniczącym zarządu 

osiedla został Pan Zygmunt Konopka. 

• 8.11. - uczestniczył w spotkaniu z panem Stanisławem Górką oraz w spektaklu pt. "Wieczny 

tułacz". 

• 9.11. - brał udział w odbiorze inwestycji drogowej łącznika pomiędzy ulicą Urbanowicza  

a Krasickiego; inwestycja była realizowana w ramach narodowego programu przebudowy 

dróg lokalnych na lata 2008-2011. 

• 10.11. - uczestniczył w ceremonii pogrzebowej zamordowanej trzyosobowej rodziny z ulicy 

Polnej. 

• 10.11. - prowadził uroczystą sesję Rady Miasta z okazji 91. rocznicy odzyskania przez Polskę 
Niepodległości; w trakcie sesji został pośmiertnie wręczony akt nadania tytułu Honorowy 

Obywatel Miasta Dęblin oraz okolicznościowy medal dla Pana Edwarda Oleczka. Akt nadania 

oraz medal odebrała żona Pana Oleczka Barbara Oleczek. 

• 27.11. - odbyła się sesja nadzwyczajna zwołana na wniosek Burmistrza dotycząca podjęcia 

uchwał w sprawie: zawarcia porozumienia pomiędzy Miejskim Zakładem Gospodarki 

Komunalnej sp. z o.o. w Dęblinie a Miastem Dęblin dotyczącego upoważnienia Miasta Dęblin 

do ponoszenia wydatków kwalifikowanych w ramach projektu pn. "Modernizacja  

i rozbudowa systemu odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia w wodę na terenie 

aglomeracji Dęblin"; oraz dokapitalizowania Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. 

z o.o. w Dęblinie w związku z planowaną realizacją projektu pn. „Modernizacja  

i rozbudowa systemu odprowadzania ścieków oraz zaopatrzenia w wodę na terenie 

aglomeracji Dęblin”. 

• 27.11. - uczestniczył w promocji na pierwszy stopień oficerski absolwentów Wyższej Szkoły 

Oficerskiej Sił Powietrznych; uroczystość odbyła się przed Pomnikiem Bohaterskich 

Lotników Dęblińskiej Szkoły Orląt. 
• 27.11. - brał udział w wieczorze poetycko-muzycznym przygotowanym przez uczniów i 

absolwentów Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Dęblinie; przygotowanie i organizacja 

spektaklu to zasługa Pani Danuty Krajewskiej oraz Pani Ewy Szewczykowskiej. 

•  29.11. - uczestniczył w walnym zebraniu sprawozdawczym Polskiego Związku  

Wędkarskiego Koła Nr 4 w Dęblinie. 
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• 30.11. - z uwagi na zaniepokojenie Rady Miasta przygotowywaną reorganizacją baz 

materiałowych oraz niepokojącymi informacjami prasowymi, wspólnie  

z Wiceprzewodniczącym Rady Henrykiem Wiejakiem uczestniczył w spotkaniu z dowódcą 7. 

Rejonowej Bazy Materiałowej w Stawach. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił analizę oświadczeń majątkowych radnych 

Rady Miasta złożonych za 2008 rok: - wszyscy radni zobowiązani do złożenia oświadczeń 
majątkowych złożyli je w terminie - tj. do dnia 30 kwietnia 2009 roku. 

Stwierdzono następujące błędy w wypełnianiu oraz składaniu oświadczeń: 
1. w zeznaniach podatkowych błędnie wykazywano zaliczki z tytułu emerytury; 

2. składano niekompletne kopie zeznań podatkowych (bez załącznika PIT/O); 

3. nie wykazano dochodu z tytułu pełnienia obowiązków społecznych i obywatelskich; 

4. występowały błędy w zeznaniach podatkowych z tytułu dochodu z wynagrodzenia; 

5. nie wykazano samochodu oraz nie podano roku produkcji samochodu; 

6. nie wykazano w oświadczeniu majątkowym dochodu z innych źródeł; 

7. nie podano adresu zamieszkania oraz położenia działek; 

8. nie podano wartości mieszkania i nie wykazano kredytów. 

W związku ze stwierdzonymi błędami, które wystąpiły w zeznaniach podatkowych oraz 

oświadczeniach majątkowych, osoby je składające zostały pouczone o obowiązku dokładnego 

ich wypełniania w latach następnych. 

 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk poinformował, że w okresie od 31.10. do 30.11.br. 

przygotowane zostały materiały na dzisiejszą sesję Rady Miasta, a ponadto: 

• 3 listopada – brał udział w posiedzeniu Zarządu Powiatowego Ochotniczych Straży 

Pożarnych. 

• 3 listopada – uczestniczył w zebraniu mieszkańców osiedla Irena. 

• 5 listopada - zawarty został akt notarialny w zakresie sprzedaży działki gminnej przy ul. 

Składowej. Kwota sprzedaży 101.000 zł. 

• 7 listopada – uczestniczył w uroczystym ślubowaniu klas pierwszych w Ogólnokształcącym 

Liceum Lotniczym w Dęblinie; obecny był dowódca Sił Powietrznych gen. Andrzej Błasik.  

• 9 listopada - odbyło się przekazanie do użytku zadania „Przebudowa ul. Trapezowej  

i Urbanowicza wraz z budową łącznika do ul. Krasickiego” realizowanego z udziałem 

środków z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. Wykonawcą była firma 

„Poltor” Dęblin, podwykonawcą (nawierzchnia bitumiczna) PRD Puławy. Zostało złożone w 

Urzędzie Wojewódzkim ostateczne rozliczenie inwestycji. 

• 10 listopada – odbyły się obchody miejskie Święta Niepodległości, w tym roku organizowane 

wspólnie z wojskiem. 

• 11 listopada – w uroczystości powiatowych Święta Niepodległości uczestniczyła Pani 

Wiceburmistrz Grażyna Maziarek. 

• 13 listopada – brał udział w konferencji na temat rozwoju regionalnego. Konferencję 
zorganizowała Pani europoseł Lena Kolarska-Bobińska. Uczestniczyli: wojewoda lubelski, 

marszałek województwa, samorządowcy, przedstawiciele uczelni wyższych. 

• 16 listopada - odbył się przetarg na realizację zadania pod nazwą „Poprawa dostępności do 

regionalnego układu komunikacyjnego poprzez modernizację dróg na Os. Wiślana-Żwica – I 

etap". Wpłynęły dwie oferty: firma TAYLOR z Lublina – 4.317.920,36 zł i firma POLTOR w 



 

Protokół Nr LVI sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 1 grudnia 2009 r. 

4 

Dęblina – 4.419.854,44 zł. Wybrana została oferta firmy TAYLOR. Umowa jeszcze nie 

została zawarta. Termin wykonania zamówienia ustalony został na dzień 15 listopada 2010 r.  

• Zakład Energetyczny wybrał również firmę na wymianę zasilania budynków w energię 
elektryczną na osiedlu Wiślana-Żwica. 

• 17 listopada – odbył spotkanie z dyrektorem Zakładu Energetycznego w Puławach na temat 

planowanych inwestycji na terenie miasta Dęblin. 

• 19 listopada – uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami wspólnot mieszkaniowych 

Wiślana 7, 27, 29 i 31 na temat organizacji ruchu w tym rejonie. 

• 19 listopada – uczestniczył w spotkaniu podsumowującym ogólnopolską kampanię „Zachowaj 

Trzeźwy Umysł”. Organizatorami tej kampanii była Miejska Komisja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz pedagodzy szkolni. Wśród laureatów kampanii znalazło się 4 

uczniów z Dęblina; Andżelika Bondel – SP Nr 2, Natalia Żaczek – SP Nr 6 z osiedla Stawy, 

Patrycja Ochal i Katarzyna Babińska – SP Nr 4. 

• 19 listopada – ogłoszony został przetarg na sprzedaż działki nr 1/30 o pow. 0,6845 ha na os. 

Stawy. Cena wywoławcza wynosi 219.000 zł netto. Wadium należy wpłacić do dnia 23 

grudnia; licytacja odbędzie się 29 grudnia. 

• 19 listopada - odbyła się druga część Walnego Zgromadzenia Kolejowego Klubu Sportowego 

„Czarni”. Zebranie ponownie przerwano, ponieważ dalej brak było sprawozdania Komisji 

Rewizyjnej i brak interpretacji prawnej, jak dalej postąpić. Zgromadzenie postanowiło, aby 

Zarząd przedstawił opinię prawną w tym zakresie. 

• 20 listopada – uczestniczył w przysiędze wojskowej w Wyższej Szkole Oficerskiej Sił 

Powietrznych.  

• 20 listopada – brał udział w spotkaniu z pracownikami Ośrodka Pomocy Społecznej z okazji 

Dnia Pracownika Socjalnego. 

• 21 listopada - odbył się w Dęblinie finał X Jesiennego Przeglądu Twórczości Artystycznej 

Seniorów. Impreza odbyła się w Klubie Uczelnianym WSOSP. Uczestniczyło 43 

wykonawców z całego województwa lubelskiego. Za całokształt działalności Puchar 

Wojewody otrzymał Chór Seniora „Jesienna Róża” z Dęblina. 

• 23 listopada - uczestniczył w spotkaniu z Dowódcą 4 Skrzydła i Zastępcą Komendanta 

WSOSP na temat organizacji w Dęblinie posiedzenia Komitetu Honorowego utworzenia  

w Dęblinie Muzeum Sił Powietrznych. Ustalono termin tego posiedzenia na dzień 10 grudnia; 

spotkanie rozpoczęłoby się w Urzędzie Miasta od prezentacji projektu i byłoby to  

z udziałem radnych Rady Miasta; następnie odbyłaby się część robocza.  

• 24 listopada - zostało podane do publicznej wiadomości obwieszczenie o przystąpieniu do 

zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego „Wiślana-Żwica”. Wnioski 

można składać na piśmie w Urzędzie Miasta w terminie do dnia 16 grudnia br. 

• 25 listopada – brał udział w posiedzeniu Zarządu Rejonowego PCK z udziałem honorowych 

krwiodawców z naszego terenu. 

• 27 listopada – uczestniczył w 109 promocji oficerskiej w Wyższej Szkole Oficerskiej Sił 

Powietrznych. Promocji 55 nowych oficerów dokonał Szef Sztabu Generalnego Wojska 

Polskiego generał Franciszek Gągor. W uroczystościach udział wzięli także: zastępca szefa 

Biura Bezpieczeństwa Narodowego – Witold Waszczykowski; dyrektor generalny 

Ministerstwa Obrony Narodowej – Jacek Olbrycht, Dowódca Sił Powietrznych – gen. Andrzej 

Błasik. 
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• 27 listopada – uczestniczył w koncercie uczniów w Liceum Ogólnokształcącym. 

• 28 listopada – uczestniczył w spotkaniu Klubu Seniora przy Miejskim Domu Kultury  

z okazji Dnia Seniora. 

• 29 listopada – uczestniczył w Walnym Zgromadzeniu sprawozdawczym Polskiego Związku 

Wędkarskiego Koło Dęblin. 

• 30 listopada – odbyło się podsumowanie kontroli przeprowadzonej w Urzędzie Miasta przez 

Zakład Ubezpieczeń Społecznych. 

• 30 listopada - rozpoczął się odbiór modernizacji drogi krajowej Nr 48 (ulice Warszawska, 

Niepodległości, Kocka). Inwestycja została zakończona; trwają prace poprawkowe  

w zakresie usterek zgłoszonych między innymi przez Urząd; uruchomiona została 

sygnalizacja świetlna, pomalowane rozjazdy, są uwagi mieszkańców odnośnie braku 

możliwości skrętu w lewo w ul. Bankową; wystąpiliśmy do Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad o zmianę organizacji ruchu, tak by była możliwość tego skrętu. Na 

koszt miasta wymienione zostały tabliczki z nazwami ulic na całym remontowanym ciągu 

drogowym.  

• Na dzień 19 listopada ogłoszone były dwa przetargi na sprzedaż nieruchomości gminnych, tj. 

na zabudowaną działkę nr 1/32 na os. Stawy oraz na niezabudowaną nieruchomość przy ul. 

Podchorążych. Nikt do tych przetargów nie przystąpił. 

• Przygotowany został wniosek o dofinansowanie z Programu Operacyjnego Infrastruktura  

i Środowisko projektu pod nazwą „Modernizacja i rozbudowa systemu odprowadzania 

ścieków oraz zaopatrzenia w wodę na terenie aglomeracji Dęblin”. Wartość projektu netto 

oszacowana jest na kwotę 25.108.063 zł, w tym 2.174.275 zł to rezerwa na nieprzewidziane 

wydatki. Pod względem rzeczowym projekt zakłada budowę 23,1 km sieci kanalizacyjnej, 

budowę 8,1 km sieci wodociągowej i modernizację 1,4 km sieci wodociągowej. Realizacja 

projektu rozpisana jest na 4 lata (2010-2013). Wniosek został złożony w dniu 30 listopada br. 

• 20 listopada - Urząd Marszałkowski opublikował listę wniosków po ocenie merytorycznej  

w konkursie na projekty informatyczne. Na 38 wniosków nasz projekt pod nazwą „e-Dęblin – 

rozwój społeczeństwa informacyjnego” uzyskał 73,75% punktów i zajmuje 5 miejsce  

w rankingu wspólnie z projektem miasta Lubartów (najwyżej spośród projektów złożonych 

przez miasta). Wartość naszego projektu wynosi 1.965.000 zł a dofinansowanie 1.670.250 zł. 

• Kończymy inwestycje zaplanowane w tym roku. Zakończona została budowa wodociągu  

w ulicy bocznej od ul. Słowackiego. Odbiór został dokonany w dniu 23 listopada. Praktycznie 

zakończone zostały inwestycje w zakresie budowy wodociągu w ul. Zygmunta Starego oraz w 

ul. Nadrzecznej – jeszcze nie są zgłoszone do odbioru. Trwa budowa budynku socjalnego na 

terenie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w ramach programu „Orlik 2012”. Rozpoczęła się 
budowa odcinka chodnika na ul. Stężyckiej w ramach umowy z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich. Wymienione zostały zniszczone krawężniki na części wiaduktu, na granitowe. 

• Zakończone zostały prace nad projektem budżetu miasta na 2009 r. W dniu 12 listopada 

podpisałem zarządzenie zatwierdzające projekt budżetu. W dniu 13 listopada projekt budżetu 

został przekazany Regionalnej Izbie Obrachunkowej oraz Przewodniczącemu Rady Miasta. 

Plan dochodów ustalony został na 37.250.450 zł; plan wydatków na 42.065.450 zł; wydatki 

inwestycyjne na 7.020.881 zł (są to środki własne). 

 

Następnie Burmistrz Miasta przedstawił analizę oświadczeń majątkowych złożonych 

Burmistrzowi Miasta Dęblin, dotyczących 2008 roku: Oświadczenia majątkowe zobowiązani 

byli złożyć: 
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− Zastępca Burmistrza Miasta, - Skarbnik Miasta, - Sekretarz Miasta, 

− pracownicy wydający decyzje administracyjne, 

− kierownicy poszczególnych jednostek organizacyjnych Miasta Dęblin, a także osoby 

zarządzające gminnymi osobami prawnymi. 

Zobowiązanych do złożenia oświadczeń majątkowych według stanu na dzień 31 grudnia 2008 

roku było 24 osoby, które złożyły swoje oświadczenia w wymaganym terminie tj. do dnia 30 

kwietnia br., w tym 5 osób powołano na stanowiska, 1 osoba została odwołana ze stanowiska. 

Stwierdzono następujące błędy w wypełnianiu oświadczeń: 
1. nie został wykazany dochód z tytułu pełnienia funkcji społecznych i obywatelskich; 

2. błędnie wykazano zaliczki z tytułu emerytury; 

3. w jednym przypadku błędnie wykazano zaliczki na podatek dochodowy z tytułu 

wynagrodzenia; 

4. w przypadku dwóch osób nie została dołączona kopia załącznika do zeznania podatkowego 

PIT/O; 

5. w jednym przypadku zeznanie podatkowe złożono na błędnym formularzu; 

6. w jednym przypadku nie wykazano powierzchni działki. 

7. w przypadku jednej osoby błędnie wykazano składki społeczne; 

8. w jednym przypadku nie wykazano samochodu. 

W związku ze stwierdzonymi nieprawidłowościami zawartych w oświadczeniach 

majątkowych, osoby składające oświadczenia zostały pouczone o obowiązku dokładnego ich 

wypełniania w latach następnych. Urząd Skarbowy nie podjął żadnych szczególnych działań  
w związku ze stwierdzonymi nieprawidłowościami. 

 

Głos zabrał Prezes Stowarzyszenia Romów Oddział w Dęblinie Pan Tadeusz Winczewski 
dziękując Burmistrzowi Miasta i Radzie za współpracę ze stowarzyszeniem i pomoc w realizacji 

jego programu. 

 

Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
 

Radny Krzysztof Karbowski: 
� poinformował o usterkach na remontowanej drodze nr 48:  

− jeden znak postawiony jest na prywatnej posesji Państwa Jaworskich;  

− wiaty przystankowe nie są oznakowane znakami i z tego powodu nie są widoczne; 

− na niektórych odcinkach ulicy brak jest palisady i występuje różnica pomiędzy opaską  
a chodnikiem; 

− gałęzie drzew wchodzą w drogę rowerową; 
− złożył zastrzeżenia co do namalowania poziomych znaków rowerowych na ścieżce- radny 

jest zdania, że jakość namalowanych znaków jest tak zła, że można się na nich przewrócić; 
− nie została zlikwidowana zastoina przy zjeździe z ulicy Warszawskiej w ulicę Pułaskiego - 

została utwardzona grysem; 

− występują zaczopowane kratki studzienek ściekowych w chodniku; 

− nastąpiły już uszkodzenia palisady naprzeciwko posesji 70 przy ul. Warszawskiej  

i następuje demontaż wiaty przystankowej w kierunku PKP przy ul. Niepodległości; 

− zdaniem radnego wszystkie słupy przy drodze 48 powinny być wymienione na nowe ze 

względów bezpieczeństwa. 

• wnioskował o: 

− uporządkowanie ogrodzenia wokół działki Komisariatu Policji oraz oznakowanie 

poziome zejście z chodnika do głównego wejścia budynku Komisariatu; 

− zabranie betonowych elementów uszkodzonych taboretów; 
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− ustawienie znaku zakazu skrętu w prawo przy zjeździe z wiaduktu w ulicę 
Konopnickiej; 

− zbieranie liści z pod kasztanowców - na prywatnych posesjach i wzdłuż ulicy 

Spacerowej. 

 

Radny Henryk Brożyna: 
� wnioskował o oczyszczenie ulicy Spacerowej i pozostałych ulic na osiedlu Lotnisko  

z nieczystości a w szczególności z opadłych liści, które po spłynięciu do kanalizacji 

burzowych mogą spowodować ich zatkanie. 

 

Radny Henryk Wiejak: 
� poinformował, że z dniem 1 stycznia 2010 roku przestaje funkcjonować w naszym mieście 

zakład PKP Wagonownia i zapytał - czy w tym temacie podjęte zostaną jakieś działania aby 

pozostał ten zakład. Oczywiście, jeżeli zostanie zamknięty zakład, straci pracę około 70 

pracowników, no i oczywiście później pozostaną budynki, które będą wyglądać tak jak 

pozostałe do tej pory na PKP. Zdaniem radnego, nigdy nie jest za późno i powinnyśmy 

wszyscy popracować w tym temacie, żeby może jeszcze uchronić przed zamknięciem tego 

zakładu. 

� podziękował Pani dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej za udostępnienie filii Biblioteki na 

osiedlu Wiślana na czas wydawania darów żywnościowych dla mieszkańców osiedla. 

 

Ad. pkt 5a. 
Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Dęblina na 2009 rok. 

 

Skarbnik Miasta - Kinga Barańska poinformowała, że w projekcie uchwały wprowadzono 

zmiany zmniejszające i zwiększające budżet na podstawie: decyzji budżetowych Wojewody 

Lubelskiego, pism Ministra Finansów, porozumienia między Powiatem Ryckim, a Miastem 

Dęblin oraz innych wewnętrznych decyzji i potrzeb: 

� Na podstawie decyzji budżetowych Wojewody Lubelskiego: 

− przesunięto środki w kwocie 10 000 zł z działu – Gospodarka mieszkaniowa na dział – 

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego; jest to dotacja celowa przeznaczona na 

realizację zadań wynikających z programu wieloletniego „Program na rzecz społeczności 

romskiej w Polsce”; 

− zmniejszono budżet po stronie dochodów i wydatków o kwotę 92 000 zł w dziale – Pomoc 

społeczna; 

− zwiększono budżet po stronie dochodów i wydatków o kwotę 406 zł w dziale – Pomoc 

społeczna - jest to dotacja celowa przeznaczona dla Ośrodka Pomocy Społecznej. 

� Na podstawie pism Ministra Finansów: 

− zwiększono budżet o kwotę 45 000 zł w dziale – Różne rozliczenia, w rozdziale – Część 
oświatowa subwencji ogólnej /dochody/ oraz w dziale - Oświata i wychowanie /wydatki/. 

Jest to dofinansowanie do wyposażenia w sprzęt szkolny i pomoce dydaktyczne 

nowowybudowanych obiektów szkół i placówek oświatowych oraz nowych pomieszczeń 
do nauki, pozyskanych w wyniku modernizacji lub adaptacji pomieszczeń nie 

wykorzystywanych na cele dydaktyczne; 

− zwiększono budżet o kwotę 27 118 zł w dziale – Różne rozliczenia, w rozdziale – Część 
oświatowa subwencji ogólnej /dochody/ oraz w dziale - Oświata i wychowanie /wydatki/. 

Jest to dofinansowanie do kosztów związanych z wypłatą odpraw dla nauczycieli  

z przeznaczeniem dla Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego.  

� Na podstawie porozumienia między Powiatem Ryckim a Miastem Dęblin: 

− zwiększono budżet po stronie dochodów o kwotę 20 000 zł w dziale – Transport  



 

Protokół Nr LVI sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 1 grudnia 2009 r. 

8 

i łączność, rozdziale – Drogi publiczne powiatowe. Jest to dofinansowanie do inwestycji 

pod nazwą „Przebudowa ul. Urbanowicza i ul. Trapezowej wraz z łącznikiem do ul. 

Krasickiego”, zgodnie z zawartą umową partnerską. 
� Burmistrz proponuje dokonanie zmian po stronie dochodów i wydatków budżetowych nie 

powodujących zmniejszenia ani zwiększenia budżetu miasta. 

 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/332/2009 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Miasta Dęblina na 2009 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 5b. 
Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
 

Burmistrz Miasta przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że 

zaciągnięty kredyt w wysokości 300 tys. zł byłby przeznaczony na pokrycie planowanego 

deficytu budżetowego oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów  

i pożyczek. Kredyt planowany jest do spłaty w latach 2010-2011 i był ujęty w budżecie Miasta 

na 2009 rok. 

 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/333/2009 w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 
Ad. pkt 5c. 
Uchwała w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość dodatków do 
wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
oświatowych prowadzonych przez Miasto Dęblin. 
 

Burmistrz Miasta przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że organ 

prowadzący szkoły, uwzględniając przewidywaną strukturę zatrudnienia określa w drodze 

regulaminu dla nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego, wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania, obliczania i wypłacania nauczycielom: - dodatku 

motywacyjnego, - dodatków funkcyjnych, - dodatku za warunki pracy, - wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

Wysokość składników wynagrodzenia została ustalona z uwzględnieniem zasady, aby średnie 

wynagrodzenie nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Miasto odpowiadało co najmniej 

średnim wynagrodzeniom nauczycieli, o których mowa w art. 30 ust. 3 i 4 Karty Nauczyciela.  

W drodze uzgodnienia ze związkami zawodowymi w projekcie regulaminu wynagradzania 

uwzględniono: 

− wzrost dodatku motywacyjnego na każdy etat przeliczeniowy od 4% do 6% wynagrodzenia 

zasadniczego nauczycieli, w zależności od możliwości finansowych budżetu Miasta, 

− wzrost dodatków funkcyjnych dla dyrektorów i wicedyrektorów szkół oraz placówek 

oświatowych. Wysokość dodatku funkcyjnego została określona w wartościach 

procentowych,  
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− wzrost dodatków funkcyjnych z tytułu wychowawstwa klasy do wysokości: w szkołach –  

w szkołach do wartości od 5% do 6%, w przedszkolach od 4% do 5% wynagrodzenia 

zasadniczego nauczyciela mianowanego z wykształceniem magisterskim i przygotowaniem 

pedagogicznym,  

Postanowienia regulaminu nie wprowadzają mniej korzystnych stawek dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli i obowiązywać będą od 1 września 2009 r.  

Szacuje się, że skutki finansowe powyższych regulacji tylko w skali 2009 r. wyniosą kwotę ok. 

100.000,00 zł.  

 
Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/334/2009 w sprawie przyjęcia regulaminu określającego 

wysokość dodatków do wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli zatrudnionych w szkołach  

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Dęblin. Uchwała stanowi załącznik do 

protokółu. 

 
Ad. pkt 5d. 
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf Miejskiego Zakładu 
Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w Dęblinie dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 
 

Burmistrz Miasta przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że 

zmiana uchwały dotyczy doprecyzowania zapisów w sprawie dopłat do taryf obowiązujących w 

2009 r. W związku z faktem, że MZGK sp. z o.o. w Dęblinie może wystąpić o dopłatę do wody 

sprzedanej w grudniu 2009 r. najwcześniej w styczniu 2010 r. (faktury), zachodzi wątpliwość czy 

przy obecnym brzmieniu § 2 ust. 2 uchwały - przekazanie dopłaty do 31 grudnia 2009 r. - na 

podstawie dokumentów złożonych w 2010 r. nie będzie stanowiło naruszenia prawa. 

 
Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów, przy 2 

wstrzymujących się. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/335/2009 zmieniającą uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

taryf Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością  
w Dęblinie dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Uchwała 

stanowi załącznik do protokółu. 

 
Ad. pkt 5e. 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Dęblinie dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków. 
 

Burmistrz Miasta przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że  

w dniu 21.10.2008 r. Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka z o. o. złożył wniosek  

o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

na okres od 01.01.2010 r. do 31.12.2010 r. Przedłożone taryfy poddane zostały weryfikacji. 

Burmistrz sprawdził i ustalił, że MZGK opracował taryfy zgodnie z ustawowymi przepisami oraz 

zweryfikował koszty ujęte w taryfie pod względem celowości ich ponoszenia.  
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Opracowana taryfa jest odpowiednia do aktualnego zakresu prowadzonej działalności 

gospodarczej w dziedzinie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków. 

Przy opracowywaniu stawek opłat uwzględniono zmianę czynników ekonomicznych oraz 

przyjęto zasadę ustalenia ich na optymalnie niskim poziomie dla odbiorców usług i równocześnie 

bezpiecznym dla prawidłowej działalności Spółki.  

Jednocześnie w celu zmniejszenia skutków podwyżki projekt uchwały uwzględnia 

wprowadzenie dopłaty dla gospodarstw domowych do 1 m
3
 wody w wysokości brutto 0,20 zł. 

Przy planowanej ilości sprzedaży wody, której dotyczy dopłata kwota dopłaty wyniesie brutto 

84.540 zł. 

Następnie Burmistrz przedstawił stawki: taryfa za wodę podzielona jest na dwie grupy 

odbiorców: gospodarstwa domowe i pozostałe obiekty przyłączone do sieci wodociągowej. 

Proponowana stawka ceny jednostkowej za 1 m
3
 w przypadku obydwu grup odbiorców wynosi 

3,59 zł netto (brutto -3,84 zł). Dopłata będzie tylko dla gospodarstw domowych. Jeśli chodzi o 

ścieki, jest tylko jedna grupa taryfowa w stawce 3,99 zł netto (brutto - 4,27 zł).W odniesieniu do 

roku 2009 jest tak: w roku 2009 r. było dwie grupy taryfowe jeśli chodzi o wodę, tylko w innym 

układzie, były podzielone na wodę kupowaną (3,86 zł brutto) i wodę z ujęć własnych (3,37 zł 

brutto). Dla grupy odbiorców wody zakupywanej obowiązywała dopłata 0,49 zł za 1m
3
. Tak 

więc wszyscy odbiorcy płacili jednakową cenę 3,37 zł.  

Obecnie nastąpił wzrost o 8%, czyli cena jaką będzie płacił mieszkaniec będzie wynosiła 

3,64 zł. Jeśli chodzi o ścieki, nastąpił wzrost o 31 gr., czyli 7,8%. Zmiany następują również w 

pozostałych elementach taryf, a więc w wysokości jednostkowych stawek opłaty abonamentowej 

i w stawkach opłat za przyłączenie do urządzeń wodociągowo kanalizacyjnych. Stawka opłaty 

abonamentowej za rozliczenie ryczałtowe wynosi 2,82 zł (była 2,64 zł). Na zakończenie 

Burmistrz wnioskował do Rady Miasta o przyjęcie projektu uchwały. 

 

Prezes Zarządu MZGK Spółki z o.o. Dariusz Wojdat - zapoznał radnych z prezentacją 
multimedialną na temat propozycji taryf i poinformował, że taryfa stanowi zestawienie cen za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz określa warunki ich 

stosowania obowiązujące na terenie Miasta Dęblin na okres 12 miesięcy, od dnia 01.01.2010 r. 

do dnia 31.12.2010 r.  

Podstawą prawną do opracowania taryfy są: 
− ustawa z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków (tekst jednolity: Dz. U. z 2006 r. Nr 123, poz. 858, ze zmianami), 

− rozporządzenie Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006 roku w sprawie określania 

taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków (Dz. U. Nr 127, poz. 886).  

Zgodnie z ustawą, taryfa obejmuje również cenę za wodę pobraną z publicznych studni  

i zdrojów ulicznych, wodę zużywaną do zasilania publicznych fontann i na cele 

przeciwpożarowe oraz do zraszania publicznych ulic i terenów zielonych.  

Podstawą wyliczenia nowej ceny są wykonane koszty w roku obrachunkowym 

poprzedzającym wprowadzenie nowych taryf. Koszty uwzględniają także planowane zmiany 

warunków ekonomicznych wpływających na ich poziom. 

Zgodnie z przepisami ustaw, rada gminy może podjąć uchwałę o dopłacie dla jednej lub 

wszystkich taryfowych grup odbiorców usług, co obniży cenę wody i ścieków, zmniejszając tym 

samym obciążenia zwłaszcza budżetów gospodarstw domowych z tytułu poboru wody i 

odprowadzania ścieków. Dopłatę gmina przekazuje zakładowi realizującemu zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.  

W rozliczeniach z odbiorcami usług w zależności od ich zaklasyfikowania do 

odpowiednich grup taryfowych obowiązują zróżnicowane ceny i stawki opłat oraz zasady ich 

stosowania. 
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W Spółce przy rozliczeniach za dostarczoną wodę przyjęto taryfę jednolitą, dwuczłonową, 
zawierającą jednakowe ceny dla taryfowych grup odbiorców za 1 m³ wody i stałe miesięczne 

stawki opłat abonamentowych, niezależnie od ilości dostarczonej wody, zróżnicowane dla 

różnych grup odbiorców usług. 

W odniesieniu do odprowadzanych ścieków przyjęto taryfę jednolitą, dwuczłonową 
zawierającą jedną cenę dla wszystkich dostawców za 1m³ ścieków i stałe miesięczne stawki opłat 

abonamentowych niezależne od ilości dostarczonych ścieków, zróżnicowane dla różnych grup 

odbiorców usług. Do cen (netto) i stawek abonamentowych (netto), zgodnie z rozporządzeniem 

dolicza się podatek od towarów i usług (VAT) w wysokości wprowadzonej odrębnymi 

przepisami. 

Taryfowa grupa odbiorców obejmuje odbiorców wyodrębnionych na podstawie 

charakterystyki zużycia wody lub odprowadzania ścieków, warunków zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, a także na podstawie sposobu rozliczeń za 

świadczone usługi. 

Uwzględniając zróżnicowanie kosztów zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków oraz 

sposób korzystania z urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych, dokonano podziału odbiorców 

usług na następujące taryfowe grupy: gospodarstwa domowe (ZW-GD) i pozostali odbiorcy 

(ZW-PO) oraz jedna grupa odprowadzająca ścieki (OS). 

 

W roku obowiązywania taryfy będą stosowane poniższe ceny i opłaty: 

 

� Wysokość cen za dostarczoną wodę. 
Cena /zł/ Lp. Taryfowa grupa 

odbiorców 

wyszczególnienie 

netto z VAT 

Jednostka miary 

0 1 2 3 4 5 

1. ZW-GD 3,59 3,84 zł/m³ 

2. ZW-PO 

Cena za dostarczoną 
wodę 3,59 3,84 zł/m³ 

 
� Wysokość cen za dostarczone ścieki 

Cena / zł/ Lp. Taryfowa grupa 

odbiorców 

wyszczególnienie 

  

Jednostka miary 

0 1 2 3 4 5 

1. OŚ Cena za 

odprowadzone ścieki 

3,99 4,27 zł/m³ 

                                                                       
� Wysokość jednostkowych stawek opłaty abonamentowej  

Stawka opłat /zł/ Lp. wyszczególnienie 

netto z VAT 

Jednostka miary 

0 1 2 3 4 

1. stawka opłaty abonamentowej za 

odczyt wodomierza głównego lub 

urządzenia pomiarowego 

2,73 2,92 zł/wodomierz/miesiąc 

2. stawka opłaty abonamentowej za 

rozliczanie należności za ilość 
dostarczonej wody lub ścieków  

2,64 2,82 zł/wodom.gł/miesiąc 

3. stawka opłaty abonamentowej za 

odczyt wodomierza dodatkowego  

2,73 2,92 zł/wodomierz/miesiąc 

4. stawka opłaty abonamentowej za 

rozliczenie ryczałtowe  

2,64 2,82 zł/odbiorcę /miesiąc 
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� Sposób naliczania opłaty abonamentowej dla poszczególnych grup odbiorców 
Stawka opłat w zł Lp. wyszczególnienie 

netto z VAT 

Jednostka miary 

0 1 2 3 4 

I dla odbiorców wody:  

1. rozliczających się z 1 wodom. głównego 5,37 5,75 zł/wodom.gł/m-c 

2. rozliczających się z 2 wodom. głównych 10,74 11,49 zł/m-c 

3. Rozliczających się z 3 wodom. 

głównych i dalej analogicznie 

16,11 17,24 zł//m-c 

II dla odbiorców wody i dostawców 

ścieków  

 

1. rozliczających się z 1 wodomierza 

głównego 

5,37 5,75 zł/wodom.gł/m-c 

2. rozliczających się z 1 wodom. głównego 

i 1 podwodomierza do wody 

bezpowrotnie zużytej 

 

8,10 8,67 zł/m-c 

3. rozliczających się z 2 wodom. gł i 1 

podwodomierza do wody bezpowrotnie 

zużytej 

13,47 14,41 zł/m-c 

4. rozliczających się z 2 wodom. głównych 

i dalej analogicznie 

10,74 11,49 zł/m-c 

III.   dla dostawców ścieków:  

1. Rozliczających się z wodom. głównego  

lub urządzenia pomiarowego 

5,37 5,75 zł/wodom. gł/ m-c 

2. rozliczających się z 1 wodom . gł., 

urządzenia pomiarowego i 1 

podwodomierza do wody bezpowrotnie 

zużytej 

8,10 8,67 zł/m-c 

IV dla odbiorców wody , dostawców 

ścieków, dla odbiorców wody i 

dostawców ścieków 

 

1. rozliczających się na podstawie 

przepisów dot. przeciętnych norm 

zużycia wody ( ryczałt) 

2,64 2,82 zł/odbiorcę/m-c 

 
� Stawki opłat za przyłączenie do urządzeń wodociągowo-kanalizacyjnych 

Stawka opłaty w zł Lp. Rodzaj stawki 

netto z VAT 

Jednostka 

miary 

0 1 2 3 4 

1. Stawka za przyłączenie do urządzeń 
wodociągowych lub kanalizacyjnych 

207,00 252,54 szt. 

 

Taryfowe ceny obowiązują przez okres 1 roku, nie wcześniej jednak, niż po upływie 7 dni od 

daty ich ogłoszenia. 
Struktura taryfowa w Spółce polega na wprowadzeniu oprócz istniejącej opłaty zmiennej 

– comiesięcznych opłat abonamentowych. Decydują o tym względy ekonomiczne - zastosowanie 

opłat abonamentowych zapewni większą stabilność funkcjonowania Spółki. Spółka musi ponosić 
koszty stałe bez względu na to, czy dany odbiorca pobiera wodę i odprowadza ścieki, czy też nie. 

Pokryciu części kosztów stałych służy opłata abonamentowa.  
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Przy wprowadzeniu nowej taryfy zakłada się między innymi: 

− poprawę warunków zdrowotnych ludności poprzez zapewnienie dostaw wody o dobrej 

jakości oraz skuteczne unieszkodliwienie ścieków wprowadzanych do wód, osadów 

ściekowych; 

− zatrzymanie postępującej dekapitalizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych; 

− łatwość obliczania opłat i sprawdzania przez odbiorców usług wysokości opłat i cen ich 

dotyczących; 

− ułatwienie prowadzenia ewidencji i statystyki; 

− umożliwienie realizacji ewentualnych dopłat do ceny wody dla gospodarstw domowych. 

 
W taryfie na 2009 rok przyjęto wzrost cen energii elektrycznej o 15%, natomiast faktyczny 

wzrost wyniósł od 18% do 60% w zależności od zużycia energii w poszczególnych obiektach.  

Jednym z czynników wchodzących w skład taryf są straty poniesione na wodzie i ściekach.  

 Najbardziej odczuwalną stratą przez firmę jest strata wody kupowanej od Jednostki 

Wojskowej, do czego doszło na osiedlu Lotnisko (około 30 %). Dopiero po wymianie 

wodomierzy na ujęciu wody na terenie garnizonu strata wody spadła do 9%. W chwili obecnej na 

dzień dzisiejszy po trzech miesiącach od czasu wymiany sieci w ulicy Warszawskiej, po bardzo 

dużej ilości wymiany przyłączy na osiedlu Michalinów i po wykryciu nielegalnych przyłączy, 

straty wody zaczęły spadać i na dzień dzisiejszy są około 8,5%, a jest to poniżej przyjętego 

poziomu uważanego za normalny, to jest 10 %. 

Ponadto w trakcie obowiązywania obecnych taryf, w odpowiedzi na postulaty mieszkańców  

z dniem 1 kwietnia 2009 r. przekazano Spółce w dzierżawę sieci kanalizacyjne wraz  

z pompownią ścieków PKP, co przyczyniło się do wzrostu nieplanowanych w taryfie kosztów. 

Zarówno pompownia (z 1961 r.), osadnik Imhoffa (z 1958 r.), jak i sieci wykonane z rur 

żeliwnych i kamionkowych w latach 1946-1983 są zdekapitalizowane, wysoce awaryjne, 

wymagające ciągłego dozoru. W wielu przypadkach nie jest znane położenie sieci, ponieważ nie 

pokrywa się z przekazaną inwentaryzacją. Pompownia wymaga praktycznie kapitalnego remontu 

z wymianą wszystkich urządzeń.  
Sieci przejęte od PKP i RZI zarówno wodociągowe (z lat 1932-88) jak i kanalizacyjne (z lat 

1946-86) są wyeksploatowane. Utrzymanie ich w sprawności wymaga dużych nakładów 

finansowych. Każda awaria wymaga przeprowadzenia dezynfekcji sieci, płukania, wykonania 

dodatkowych, poza wyznaczonym harmonogramem, fizykochemicznych i bakteriologicznych 

analiz próbek wody przez akredytowane laboratoria, co znacząco wpływa na koszty eksploatacji.  

Taryfa została opracowana przy zachowaniu należytej staranności zmierzającej do 

ochrony interesów odbiorców usług i optymalizacji kosztów niezbędnych do zapewnienia 

ciągłości świadczenia usług i dlatego Zarząd Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej 

wnioskuje o jej zatwierdzenie przez Radę Miasta. 

Na zakończenie Prezes odpowiedział radnemu Skibińskiemu, że nie ma granicy prawnej, 

jeśli chodzi o straty wody, natomiast w standardach międzynarodowych przyjmuje się jako 

wskaźnik granicę strat do 10%.  

 

Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Przystąpiono do dyskusji. 

 

Radny Tadeusz Oryl powiedział, że duży wpływ na wzrost taryf, oprócz strat wynikających  

z awarii, kradzieży wody, mają również opłaty przekazywane gminie Stężyca za teren pod 

oczyszczalnią ścieków.  

 

Radny Stanisław Kopacz był mocno zatroskany stratami wody i prosił prezesa o wykonanie 

mapki miasta z wykazaniem miejsc, w których one powstały. Trzeba również zastanowić się, kto 
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zawinił w powstawaniu strat. Podziękował Burmistrzowi za dopłatę do wody dla mieszkańców 

Miasta. 

 

Prezes powiedział, że problem strat wody jest demonizowany przez radnych, ponieważ tak 

naprawdę spółka i mieszkańcy ponoszą stratę wtedy, kiedy występuje strata wody kupowanej, 

natomiast, jeśli woda jest produkowana na własnym ujęciu, jest trochę inaczej. Straty powstają 
rónież przy przesyłce ciepłej wody i dlatego będą sukcesywnie wymieniane wodomierze na 

ciepłą wodę na koszt Spółki. Straty wody są największe na terenie kolejowym i na terenach 

osiedla Michalinów i tu powinna nastąpić szybka modernizacja sieci.  

 

Radny Mieczysław Skibiński - zwrócił szczególną uwagę na straty - w roku 2007 było 40% 

strat, w roku 2008 straty ścieków wynoszą 17%, wody 14,6% - nastąpił spadek strat  

w przypadku ścieków o 23% i wody o ponad 24%. Jeśli zakład zmniejszył straty i dodatkowo 

zwiększył taryfy - to jest to zysk dla firmy, ale zdaniem radnego, nie przekłada się to na cenę 
wody ani ścieków. Za wodę wyprodukowaną i przerobione ścieki trzeba zapłacić, ponieważ 
zakład ponosi jakieś koszty, ale nie można wszystkiego przekładać na mieszkańców, trzeba 

szukać strat, trzeba identyfikować źródła niezidentyfikowane i szukać nieszczelności, bo właśnie 

to przełożyło się w ubiegłym roku na wysoką cenę, która obecnie w Dęblinie jest bardzo wysoka.  

Na stratach traci zakład, a przede wszystkim traci mieszkaniec, bo musi zapłacić wysoką 
cenę.  

Jeśli chodzi o podwyżkę wody i ścieków - będzie głosował "przeciw", ponieważ w ten 

sposób nie dojdziemy do realnej ceny produkcji wody i przerobu ścieków. Zdaniem radnego cena 

powinna przekładać się w taki sposób - mniejsza cena, większy obrót, większe zyski - a tu jest 

odwrotnie i na to trzeba zwrócić szczególną uwagę, bo gdyby wziąć zejście ze strat plus 

podwyżkę to ta podwyżka nie jest 8,5 % tylko jest dużo większa. 

 

Prezes - nie zgadza się z taką interpretacją - mylimy pojęcia, jeśli chodzi o straty - inaczej 

liczone są straty wody kupowanej a inaczej wody produkowanej - wyjaśniając powiedział, - 

zakład płaci za produkcję wody niezależnie od ilości jej wydobycia (czy to będzie 500 tys., czy 

300 tys. metrów) liczy się ilość zużytej energii i etat pracownika.  

Natomiast strata wody kupowanej (straty na osiedlu Lotnisko) - były to straty spowodowane 

zakupem wody, której faktycznie zakład nie otrzymywał, ponieważ wina leżała po stronie 

błędnych wskazań przepływomierzy i to między innymi zaczęło rzutować na cenę wody. Na 

zakończenie powiedział, że jeżeli zostanie wybudowana magistrala wodna do Lotniska, zwiększy 

się sprzedaż wody oraz ograniczy straty - woda będzie tańsza.  

 

Radny Henryk Wiejak powiedział - mam dwie sprawy, a w zasadzie dwa pytania. 

Pierwsze pytanie dotyczy uzasadnienia w projekcie uchwały - tam na koniec jest zdanie - 

jednocześnie w celu zmniejszenia skutków podwyżki dla taryfowej grupy odbiorców zimnej 

wody projekt uchwały uwzględnia wprowadzenie dopłaty dla jednej wybranej taryfowej grupy 

odbiorców wody - chciałbym zapytać, do jakiej grupy.  

I druga rzecz - tak w rzeczywistości niekiedy się dzieje, że koszt opłaty za abonament 

przewyższa koszt zużycia wody, a to się dzieje najczęściej w przypadku osób samotnie 

mieszkających - czy nie można by było te osoby zwolnić z opłaty z abonamentu. To nie jest 

wiele, ale dla tych osób to by było bardzo wiele.  

I jeszcze jedna rzecz - sprawa przejęcia przepompowni ścieków na Kolei - też w pewnym 

sensie przyczyniła się do obniżenia kosztów dla niektórych mieszkańców, szczególnie dzielnicy 

dworca kolejowego. 

 

Radny Henryk Brożyna - poprosił o odczytanie opinii Rady Nadzorczej w sprawie 

zatwierdzenia nowych taryf Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej. 
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Radny Ryszard Zarówny - powiedział - jak co roku o tej porze debatujemy nad projektem 

uchwały, której werdykt znamy od początku. Bo czy Rada zaakceptuje nowe taryfy cen wody  

i ścieków, czy nie zaakceptuje - Miejski Zakład Gospodarki Komuanlnej i tak wprowadzi, bo tak 

jest skonstruowane prawo. Dla mnie osobiście projekt uchwały i przedstawione uzasadnienie jest 

tylko informacją. I mam pytanie do tej informacji - do dnia dzisiejszego nie rozumiem, jaka jest 

trudność i kłopot w kupowaniu wody dla obywateli naszego miasta z innych ujęć, czyli z wojska.  

Radny widzi same korzyści w zakupie wody, ponieważ Zakład nic nie musi robić a 

zyskuje - ponieważ płacąc za wodę 1,96 zł wojsku, Zakład sprzedaje tą samą wodę, po dopłacie 

Burmistrza, za 3,80 zł - to matematycznie patrząc jest 260 tys. zł jest do przodu - pytanie - gdzie i 

w co te pieniądze lokuje MZGK. Patrząc na ilość wody wyprodukowanej plus wody zakupionej 

w stosunku do ilości wody sprzedanej, brakuje prawie 82 tys. metrów sześciennych wody - z tego 

Lotnisko bierze około 50 tys. metrów (licząc po 3,84 zł) - jest to strata około 314 tys. zł. 

Natomiast, jeśli chodzi o ścieki - radny jest zdania, że zakład przyjmuje więcej ścieków niż 
produkuje wody i z tego powodu też jest do przodu o około 145 tys. zł - czyli tu też nie ma strat. 

 

Prezes odpowiedział - zakład ma określone koszty, które należy dzielić i jeżeli dzieliliśmy taryfę 
na wodę produkowaną i wodę kupowaną to dzieliliśmy koszty zakładu proporcjonalnie do 

zakupionej wody i koszty zakładu były dodawane do ceny kupowanej wody, co dawało taką  
a nie inną cenę i z całym szacunkiem, ale proszę nie pytać gdzie są lokowane pieniądze, przecież 
nie na prywatnych kontach - one wchodzą w skład kosztów firmy i to nie jest tak, że nam coś z 

tego zostaje. A chcielibyśmy przeznaczyć pieniądze na dodatkowe inwestycje. Dziś firma wiąże 

koniec z końcem i nie dlatego, że ma przerost zatrudnienia. 

 

Radny Waldemar Warenica - zaniepokoiła mnie jedna sprawa - dyskutujemy o stratach, 

gospodarce komunalnej, wykresach a zapomnieliśmy o mieszkańcach to przecież mieszkaniec 

zapłaci 58 groszy więcej i wcale mnie to nie cieszy. W sumie podwyżka o 47 groszy, to nie jest 

8%, bo nie możemy brać pod uwagę, że Burmistrz dołoży 20 groszy, bo te 20 groszy jest  

z budżetu miasta, na który my wszyscy podatnicy płacimy - to jest tak, jakby dwa razy było 

dofinansowanie. Radny nie zgadza się z tym i będzie głosował "przeciw". 

 

Radny Waldemar Chochowski - słucham argumentów obydwu stron i trafiają do mnie 

argumenty Pana Prezesa, dlaczego musi być tyle a nie mniej. Argument kolegów, że trzeba 

więcej płacić - to nie oszukujmy się, wszędzie jest drożej, gaz, energia, paliwo, kablówka, 

wszystko podrożało. Jeśli my radni nie zgodzimy się na te taryfy, pójdzie sygnał w miasto, że 

Rada jest przeciwko MZGK i jest konflikt a tak naprawdę powinnyśmy zadać sobie pytanie, czy 

powinno być drożej czy nie powinno.  

Radny zauważył, że odkąd Pan Wojdat jest prezesem drastycznie ograniczane są straty, 

co wychodzi z korzyścią dla zakładu, ale uważa też, że trzeba dopuścić argumenty drugiej strony 

i zdać sobie sprawę, że nieraz musi być drożej. 

 

Radny Mieczysław Skibiński - odniósł się do wypowiedzi Prezesa - koszt produkcji wody na 

osiedlu Lotnisko przez RZI to jest 1,96 zł, w związku z tym mam pytanie, jaki jest koszt 

wyprodukowania wody w MZGK. Radny jest również zdania, że ceny rosną, ale nie tam gdzie 

jest konkurencja - dlaczego nie rosną ceny ścieków wywożonych przez beczkowozy - dlatego że 

jest konkurencja, która je eliminuje. Podał przykład cen nieczystości stałych na Lotnisku 

twierdząc, że od dziesięciu lat nie doszło do ceny, jaka była w 2000 roku - 5,22 zł - bez 

konkurencji, po wejściu konkurencji 2,50 zł, a na dzień dzisiejszy po dziesięciu latach - 4,30 zł. 

   

Burmistrz - temat jest kontrowersyjny, tam gdzie pobiera się opłaty od ludzi, jest wielka 

ostrożność w podwyżkach, szczególne tych, które ustala Rada, ale niestety pewne regulacje 
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muszą następować. Przez dwa lata nie była podwyższana cena wody. Każdemu zależy, żeby ta 

cena była jak najniższa, ale Dęblin jest specyficznym miastem, jeśli chodzi o zaopatrzenie  

w wodę i odbiór ścieków i jeśli generalnie cena wody i ścieków jest wyższa, niż gdzie indziej, to 

wynika to między innymi z tego, że Dęblin jest bardzo rozległy przestrzennie, również 
inwestycje są u nas dużo droższe niż gdziekolwiek indziej. Muszą też trafiać argumenty, że 

wszystko drożeje. I nie zapomnieliśmy o mieszkańcach, ale nie możemy ponosić skutków innych 

podwyżek. Żyjemy w określonych warunkach ekonomicznych i musimy te warunki uwzględniać. 
Odnośnie strat i szybkich wyliczeń zysków - Burmistrz jest zdania, że nigdy nie przełoży się 
ograniczenie strat na wpływy do Zakładu, ponieważ wpływ będzie taki sam - mieszkańcy 

zakupią określoną ilość metrów wody i określoną liczbę ścieków oddadzą. Ograniczenie strat 

będzie wpływać na ograniczenie kosztów działalności firmy (energia i opłaty środowiskowe)  

a nie na wzrost dochodów spółki. Cały czas podejmowane są działania w celu eliminowania strat, 

wszystkie inwestycje wykonane i planowane do wykonania będą działać na korzyść relacji 

kosztów do cen.  

Burmistrz przypomniał, że jednym z podstawowych zadań, które należy wykonać, to 

uporządkowanie sieci wodnokanalizacyjnych, bez tego zadania nie będą zracjonalizowane ceny. 

Należy wziąć pod uwagę, że jeśli nie byłyby zredukowane starty, cena wody byłaby wyższa. 

Łatwo mówić "nie podnosić", "pamiętajmy o mieszkańcach", natomiast chciałbym powiedzieć, 
że pamięć o mieszkańcach, to nie tylko to, żeby była jak najniższa cena, ale również dbanie  

o dobrą wodę i dobrą sieć.  
W odpowiedzi dla radnego Wiejaka - do których odbiorców wprowadzona jest dopłata - 

poinformował, że w uzasadnieniu, które przytoczył radny Wiejak wymieniona jest grupa 

odbiorców "dla taryfowej grupy odbiorców ZW-GD projekt uchwały uwzględnia wprowadzenie 

dopłaty", jak również odbiorcy wymienieni są w projekcie uchwały w § 2 punkt 1 - "Ustala się 
dopłatę do 1 m

3 
wody dla gospodarstw domowych (grupa taryfowa ZW-GD) w wysokości brutto 

- 0,20 zł." Jeśli chodzi o pytanie - czy nie można zwolnić z opłaty abonamentowej mniejszych 

odbiorców - Burmistrz przeciwny jest takiemu rozwiązaniu, (z pewnością byłoby to również 
zakwestionowane przez Organ Nadzoru), ponieważ nie można dzielić odbiorców na lepszych i 

gorszych i według jakich kryteriów należałoby postępować.  
W odpowiedzi dla radnego Brożyny - opinia Rady Nadzorczej - Burmistrz poinformował, 

że osobiście uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej, na której była ta sprawa omawiana, w 

chwili obecnej nie ma przy sobie protokółu z posiedzenia, ale na najbliższą sesję zobowiązuje się 
do jego przedstawienia. 

 

Radny Krzysztof Karbowski - powiedział, że rozumie rachunek ekonomiczny przedstawiony 

przez Prezesa, z drugiej strony wypowiedzi radnych zarzucają prezesowi niegospodarność. 
Zdaniem radnego powinien być przyjęty bardzo rygorystyczny (z uwzględnieniem wahań 
koniunktury finansowej) kalendarz wykonywania zadań, które by zmierzały do uporządkowania 

sieci wodnokanalizacyjnej. Nie rozumie wypowiedzi kolegów radnych, sądzi, że ich wypowiedzi 

zmierzały do tego, żeby uzyskać swój cel. Problem jest w tym, żeby te cele nie odebrać fałszywie 

tylko rzeczywiście, bo firma nie może dokładać do interesu - przecież nie ma skąd. 

 

Radny Mieczysław Skibiński - Pan prezes i Pan Burmistrz mówią, że nie ma strat, a ja je 

wykażę wprost - jeśli trzeba wyprodukować 10 tys. metrów wody, to jest jakiś koszt a sprzeda się 
jej 8 tys. - to jest strata, jeśli trzeba przerobić ścieków 100 tys. metrów, a przerobi się ich 120 tys. 

z zapłatą za 100 tys., to jest strata. 

 

Prezes Wojdat - jeśli chodzi o cenę produkcji wody - nie może porównywać ujęcia wody 

wojskowego i ujęcia wody w mieście a to się przekłada bezpośrednio na cenę wody. Wojsko 

zarabia na tym, że wyciągnie wodę i bierze za nią 2 zł, natomiast Zakład musi utrzymać 
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dodatkowo 130 km sieci, również jakość wody i jej uzdatnianie jest zupełnie nieporównywalne. 

Jeśliby Jednostka musiała utrzymać taką ilość sieci, cena wody byłaby na pewno wyższa. 

 

Radny Skibiński powiedział, że nie porównuje cen produkcji wody Jednostki i Zakładu, 

chciałby znać cenę produkcji 1 metra sześciennego wody i koszt 1 metra przerobionych ścieków. 

 

Prezes Wojdat odpowiedział, że nie może odpowiedzieć, jaka jest cena produkcji 1 m
3
 wody, 

chociaż z pewnością da się to zrobić, ale nie są to sprawy, które by drastycznie rzutowały na 

koszty.  

 

Radny Tadeusz Oryl podał wniosek formalny o przerwę w obradach. 

Wniosek został poddany pod głosowanie i uzyskał akceptację. Ogłoszono przerwę. 
 

 Po przerwie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 9 głosów, przy 3 głosach 

"przeciw" i 2 wstrzymujących się. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/336/2009 w sprawie zatwierdzenia taryf Miejskiego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Dęblinie dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Uchwała stanowi 

załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 5f. 
Uchwała w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 
kanalizacyjnych Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością na lata 2010 -2013. 
 
Burmistrz Miasta przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że 

Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej składając wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, przedłożył plan, który został 

sprawdzony pod kątem zgodności z kierunkami rozwoju miasta określonymi w studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta, ustaleniami miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego oraz warunkami zezwolenia wydanego Spółce na 

prowadzenie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.  

            Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych 

określa: 

− planowany zakres usług wodociągowo-kanalizacyjnych,  

− przedsięwzięcia rozwojowo- modernizacyjne w poszczególnych latach,  

− przedsięwzięcia racjonalizujące zużycie wody oraz wprowadzanie ścieków, 

− nakłady inwestycyjne w poszczególnych latach, 

− sposoby finansowania planowanych inwestycji.  

Celem opracowania planu jest wytyczenie kierunków w zakresie odtworzenia  

i modernizacji majątku będącego własnością Spółki oraz inwestycji branżowych. Plan ten został 

sporządzony na okres 4 najbliższych lat, choć rzeczywiste potrzeby inwestycyjno-remontowe są 
znacznie większe niż podano. Jednak ze względu na ograniczone możliwości pozyskania 

środków finansowych przyjęto zadania najpilniejsze oraz przygotowane pod względem 

dokumentacyjnym.  

Miasto Dęblin nie jest zwodociągowane i skanalizowane całkowicie, dlatego stan ten 

wymusza podejmowanie działań zmierzających do rozbudowy układu sieci wodociągowej  

i kanalizacyjnej w najbliższych latach.  
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W ramach przedsięwzięć rozwojowych mających wpływ na rozbudowę sieci wodociągowej  

i zwiększenie dostępności usług w zakresie dostawy wody i odprowadzania ścieków 

zaplanowano następujące zadania inwestycyjne:  

− budowa magistrali wodociągowej łączącej ujęciu wody Jagiellońska z osiedlem Lotnisko, 

Trapez i Masów, z wymianą odcinka istniejącej magistrali, wymianą sieci wodociągowej 

azbestowej w ul.1 Maja (odcinek od ul. Warszawskiej do ul. Ogrodowej) i budową sieci 

rozdzielczej w ul. Składowej, 

− wykonanie obudowy studni awaryjnej na ujęciu wody Jagiellońska wraz z niezbędną 
infrastrukturą i włączenie jej do ruchu, 

− budowa magistrali wodociągowej do os. Stawy, 

− budowa odcinka sieci wodociągowej w ul. Staszica i 15 PP„Wilków”, 

− budowa sieci kanalizacyjnej ciśnieniowej do osiedla Stawy, 

− budowa kanalizacji podciśnieniowej w os. Jagiellońska oraz w ulicach: Wiatraczna, 

Przechodnia, Ogrodowa, Asnyka (odc. od ul. Ogrodowej w kierunku ul. Stawskiej), Leśki, 

Krótkiej, Staromiejskiej, 

− budowa kanalizacji podciśnieniowej w ulicach: 1 Maja (odc. od ul. Grunwaldzkiej do ul. 

Lipowej), Stawska, (odc. od ul.1 Maja do Jagiellońskiej), Sochackiego, Lipowa (odc. od ul. 

Tysiąclecia w kierunku ul. Jagiellońskiej), Asnyka (odc. od ul. Grunwaldzkiej do  

ul. Ogrodowej), Nadrzeczna, 

− modernizacja osadnika wstępnego w oczyszczalni ścieków. 

Ponadto w zakresie działań modernizacyjnych zaplanowano wymianę niezbędnych urządzeń na 

sieciach wodociągowych (zasuw, hydrantów) i sieciach kanalizacyjnych, które z uwagi na 

technologię wykonania i zużyte materiały ulegają często awariom oraz są przyczyną kosztów  

i ubytków wody.  

Zakład planuje podjąć następujące zadania racjonalizujące zużycie wody oraz wprowadzanie 

ścieków: 

− wykonanie monitoringu w kolejnych pompowniach ścieków, co zapewni możliwość 
szybszego reagowania na powstałe awarie i zmniejszy czas ich usuwania, 

− wykonanie monitoringu hydroforni na osiedlu Lotnisko, 

− skorelowanie rzeczywistych poborów wody z odpowiednim doborem wodomierza, czego 

skutkiem będzie wymiana części wodomierzy na nowocześniejsze i dokładniejsze, 

− opomiarowanie wszystkich punktów poboru wody,  

− prowadzenie bieżących przeglądów i wymiany wodomierzy nie posiadających aktualnej 

legalizacji, 

− eliminowanie ubytków wody wskutek sukcesywnych napraw odcinków sieci,  

− wykorzystanie zdolności produkcyjnych własnych ujęć wody poprzez rozbudowę sieci 

wodociągowych, 

− zwiększenie ilości wody z własnych ujęć, co doprowadzi do obniżenia kosztów 

jednostkowych metra sześciennego wody (stałe koszty obsługi), a jednocześnie zmniejszy 

zakupy wody z J.W. 

− dalsze racjonalizowanie zużycia wody i oczyszczonych ścieków na potrzeby własne,  

− (głównie poprzez wprowadzenie zmian technologicznych w stacjach uzdatniania wody  

i zwiększenie obszaru podlewanych oczyszczonymi ściekami roślin), 

− kontrolę ilości i jakości ścieków wprowadzanych do kanalizacji, 

− kontrolę ilości i jakości wydobywanej i rozprowadzanej wody,  

− systematyczny przegląd sieci, przyłączy wodociągowych i kanalizacyjnych, w celu eliminacji 

nielegalnych poborów wody i zrzutów ścieków,  
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− rozbudowę sieci kanalizacyjnej (skutkuje uporządkowaniem gospodarki ściekowej na terenie 

miasta i związanej z tym ochrony zasobów wodnych przed niekontrolowanym 

odprowadzaniem ścieków z gospodarstw domowych i zanieczyszczaniem środowiska), 

− utrzymanie w stałej sprawności technicznej posiadanych sieci i urządzeń wodociągowo-

kanalizacyjnych, a w przypadku awarii jak najszybsze ich usuwanie, 

− podjęcie działań w zakresie szerzenia wiedzy ekologicznej i ochrony środowiska. 

Finansowanie zadań ujętych w planie oparte jest na środkach własnych, które pochodzą  
z dochodów z opłat za wodę i ścieki, z zysku, z przychodów uzyskiwanych z usług poza 

podstawową działalnością, sprzedaży zbędnego majątku. Wysokie planowane wydatki 

inwestycyjne wynikają z konieczności rozwoju sieci wodociągowo – kanalizacyjnych  

i znacznie przewyższają możliwości finansowe Spółki. Zarząd będzie występował o środki 

zewnętrzne na realizację planowanych inwestycji – do Funduszu Spójności oraz do innych 

funduszy przeznaczonych na ochronę środowiska. Spółka będzie też starać się  
o preferencyjne kredyty i pożyczki. Pozyskanie środków zewnętrznych warunkuje realizację 
planu, więc w przypadku ich nie pozyskania, plan będzie realizowany tylko częściowo. 
 

Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przystąpiono do dyskusji. 

 

Radny Henryk Wiejak powiedział, że przez wiele lat dopytywał i zgłaszał wnioski  

o odbudowanie zapasowej studni awaryjnej w osiedlu Wiślana. Obecnie jest jedna studnia 

czynna i w przypadku poważnej awarii 2,600 mieszkańców pozostawałoby bez wody.  

W zasadzie można by było dowieść wodę beczkowozami, ale to byłby problem. Jest ta pozycja w 

planie, ale dopiero w 2012 roku, co nie zadawala. Dlatego zwraca się z gorącą prośbą, aby 

przesunąć tę pozycję na rok 2010. Chciałby również wyjaśnienie, co będzie wykonywane  

w pozycji 7. "Modernizacja chlorowni UW „Wiślana”.  

 

Radny Krzysztof Karbowski wnioskował o wprowadzenie do planu dwóch odcinków 

wodociągu w ulicy Warszawskiej: od ulicy 1 Maja do mostu na Irence i między ul. 1 Maja  

a Pułaskiego z jednoczesnym wykorzystaniem przejścia na wysokości ulicy Śląskiej.  

 

Burmistrz powiedział, że chciałby, aby przedłożony plan był realny. W odpowiedzi na wniosek 

radnego Wiejaka o przesunięcie na 2010 rok realizacji ujęcia wody na osiedlu Wiślana - koszt 

przedsięwzięcia jest duży i na pewno Spółki nie będzie stać zrealizować w roku 2010 magistrali 

wodociągowej na Lotnisko i ujęcia wody w osiedlu Wiślana, najpierw musi być poprawiona 

rentowność Spółki.  

W odpowiedzi na wnioski radnego Karbowskiego - Burmistrz poinformował, że jest to 

plan zamierzeń Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej, a tak do tej pory się przyjęło, że 

realizacja nowych sieci odbywała się z budżetu miasta a nie Spółki. Burmistrz uważa, że wniosek 

jest niezasadny do planu Zakładu, nadaje się do budżetu Miasta. 

 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów, przy 1 

wstrzymującym się. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/337/2009 w sprawie wieloletniego planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych Miejskiego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej sp. z o. o. na lata 2010 -2013. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 
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Ad. pkt 5g. 
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego 
Wojewody Lubelskiego.  
 

Burmistrz Miasta przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, 

że Miasto poddało skardze do Sądu Administracyjnego rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Lubelskiego dotyczące Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

które wykreślało punkty dotyczące finansowania z programu monitoringu wizyjnego na terenie 

miasta i szkoleń sprzedawców. Sprawa była w Naczelnym Sądzie Administracyjnym. Sąd 

częściowo przyznał rację stwierdzając, że dopuszczalne są tylko szkolenia sprzedawców. Sprawa 

nadal się toczy, a ponieważ w międzyczasie zmienił się radca prawny Urzędu Miasta, należy 

zmienić uchwałę upoważniającą radcę do reprezentowania Rady Miasta przed sądami 

administracyjnymi.  

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/338/2009 zmieniającą uchwałę w sprawie zaskarżenia 

rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Lubelskiego. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 5h. 
Uchwała w sprawie wystąpienia Miasta Dęblin ze Związku Miast Polskich. 
 

Burmistrz Miasta przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że od 

kilkunastu lat Dęblin należy do Związku Miast Polskich, co wiąże się ze skutkami finansowymi - 

składka roczna wynosi około 3,5 tys. zł (jest uzależniona od liczby mieszkańców). 

Wysokość składek członkowskich ponoszonych przez Miasto z tytułu przynależności do 

Związku Miast Polskich jest niewspółmierna do otrzymanych korzyści. Fakt pozostawania 

członkiem Związku Miast Polskich sprowadza się jedynie do otrzymywania informacji 

dotyczącej budżetu organizacji, odbywających się seminariów i narad oraz zaproszeń do 

uczestnictwa w odpłatnych szkoleniach. Kwoty powyższych szkoleń niczym nie odbiegają od 

środków wskazywanych w ofertach składanych przez inne podmioty gospodarcze, czy instytucje 

zajmujące się edukacją pracowników samorządowych. 

 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Gospodarki Komunalnej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przystąpiono do dyskusji. 

Radny Karbowski wnioskuje o pozostanie w Związku Miast Polskich i wypracowanie 

wniosków, postulatów do kalendarza prac Związku. 

 

Radny Henryk Wiejak zapytał, jaka jest wysokość składek wpłacanych rocznie do Związku  

i od kiedy nastąpi skutek uchwały. 

 

W odpowiedzi Burmistrz poinformował, że składka roczna wynosi około 3,5 tys. zł (mówił  

w uzasadnieniu), natomiast skutek uchwały nastąpi od 1 stycznia 2010 r.  

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 10 głosów, przy 3 

wstrzymujących się. 
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/339/2009 w sprawie wystąpienia Miasta Dęblin ze 

Związku Miast Polskich. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 
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Ad. pkt 5i. 
Uchwała w sprawie wystąpienia ze stowarzyszenia Europejskie Centrum Integracji  
i Współpracy Samorządowej "DOM EUROPY".  
 

Burmistrz Miasta przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że po 

przystąpieniu Polski do Unii Europejskiej zawiązało się stowarzyszenie Europejskie Centrum 

Integracji i Współpracy Samorządowej "DOM EUROPY", którego celem statutowym jest pomoc 

gminom w pisaniu wniosków, programów oraz organizacja szkoleń pod tym kątem. Od 

dłuższego czasu zanikła działalność merytoryczna stowarzyszenia, co nie zwalnia gminy  

z opłaty rocznej w kwocie 900 zł. Skutek podjęcia uchwały nastąpiłby z dniem 31 marca 2010 r. 

 

W dyskusji głos zabrał: radny Krzysztof Karbowski, który wnioskował o rozważenie pozostania 

w stowarzyszeniu oraz radny Henryk Wiejak, który prosił o przypomnienie wielkości składek. 

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów, przy 1 głosie 

"przeciw" i 1 wstrzymującym się.  
Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/340/2009 w sprawie wystąpienia ze stowarzyszenia 

Europejskie Centrum Integracji i Współpracy Samorządowej "DOM EUROPY". Uchwała 

stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 5j. 
Uchwała w sprawie udzielenia bonifikaty od opłat rocznych z tytułu zarządu dla Miejskiego 
Domu Kultury.  
 

Burmistrz Miasta przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz poinformował, że 

Miejski Dom Kultury na podstawie ustawy o gospodarce nieruchomościami wystąpił  

z wnioskiem do Burmistrza Miasta o przekazanie w trwały zarząd zabudowanej działki nr 4053 

położonej przy ul. 15 PP Wilków (nad Wisłą). Wraz z przekazaniem Miejskiemu Domu Kultury 

nieruchomości gruntowej w trwały zarząd muszą być ustalone opłaty roczne (szkoły są 
zwolnione ustawowo). Jest możliwość udzielenia bonifikaty z tytułu zarządu, ale nie ma 

możliwości całkowitego zwolnienia. Ponieważ MDK jest utrzymywany z budżetu Miasta 

Burmistrz wnosi o udzielenie 80% bonifikaty z tytułu opłat rocznych. Opłata przy zastosowaniu 

bonifikaty wynosiłaby około 500 zł.  

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/341/2009 w sprawie udzielenia bonifikaty od opłat 

rocznych z tytułu zarządu dla Miejskiego Domu Kultury. Uchwała stanowi załącznik do 

protokółu. 

 

Ad. pkt 6. 
Wypracowanie stanowiska w sprawie planowanej reorganizacji Jednostki Wojskowej 
Dęblin Stawy. 
 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w dniu 30 listopada wspólnie  

z Wiceprzewodniczącym Rady Henrykiem Wiejakiem uczestniczył w spotkaniu z dowódcą 
Jednostki Wojskowej Stawy, który potwierdził zamiar reorganizacji 7. Rejonowej Bazy 

Materiałowej, stąd zaniepokojenie przyszłą sytuacją zatrudnionych tam pracowników. Radni 

otrzymali projekt uchwały wyrażający zaniepokojenie Rady Miasta informacjami dotyczącymi 

likwidacji 7. Rejonowej Bazy Materiałowej w Stawach. 
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Wiceprzewodniczący Rady - Henryk Wiejak powiedział, że 19 listopada złożył wniosek na 

piśmie do przewodniczącego Rady Miasta o zorganizowanie sesji nadzwyczajnej, a nie wiedział, 

że będzie organizowana sesja w dniu dzisiejszym. Zna statut i wie, że potrzeba czterech radnych 

żeby zwołać sesję nadzwyczajną i przygotować projekt uchwały. Po prostu wniosek miał na celu 

wzięcie pod uwagę tego bardzo ważnego tematu. Każdy z nas zna jednostkę wojskową w 

Stawach, istniejącą od 90 lat, w której pracuje około 800 pracowników. Oczywiście byłaby to 

ogromna strata dla naszego rejonu, dlatego też mamy projekt uchwały.  

 Radny zaproponował wysyłanie uchwały do posłów z delegacją oraz podał wniosek  

o wprowadzenie zapisu "i mieszkańcy" w paragrafie 1 w pierwszym zdaniu po słowach "władze 

samorządowe miasta Dęblin", a także wprowadzenie słowa "mieszkańców" w ostatnie zdanie 

paragrafu 1 po słowach "władz samorządowych miasta". 

 

Burmistrz Miasta - przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zaniepokojenia 

informacjami dotyczącymi likwidacji 7. Rejonowej Bazy Materiałowej w Stawach i jako 

projektodawca wyraził zgodę na wnioski radnego Wiejaka, zaproponował również wysłanie 

uchwały do najwyższych organów państwowych, do posłów ziemi lubelskiej, wojewody  

i marszałka województwa. 

 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LVI/342/2009 w sprawie wyrażenia zaniepokojenia 

informacjami dotyczącymi likwidacji 7. Rejonowej Bazy Materiałowej w Stawach. Uchwała 

stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt 7. 
Wolne wnioski. 
 

Radny Krzysztof Karbowski wnioskował o: 

− jak najszybsze zamontowanie koszy na śmieci wzdłuż ulicy Warszawskiej; 

− zamontowanie tablic ogłoszeniowych; 

− nie wieszanie plakatów i ogłoszeń na drzewach; 

− pozbawianie barw narodowych szarf z wieńców uprzątanych z miejsc pamięci narodowej; 

− właściwe wieszanie flag w zależności od tego czy jest to święto lokalne czy państwowe - 

flaga ważniejsza powinna być wieszana po prawej stronie; 

− zamontowanie daszka nad tablicą ogłoszeń w centrum miasta. 

 

Radny Mieczysław Grobel zadał pytanie, jak będzie wyglądała przyszłość przejętej przez 

MZGK przepompowni na Kolei.  

 

Ad. pkt 8. 
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk odpowiadał na zadane pytania i wnioski: 

 

� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego: 

− pakiet wniosków odnośnie drogi 48 - jest prośba o złożenie wniosków na piśmie w celu 

przekazania inwestorowi; 

− postawienie znaku zakazu skrętu w prawo przy zjeździe z wiaduktu - postawienie tego 

zakazu zablokuje wjazd mieszkańcom; 
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− zbieranie w całym mieście liści kasztanowców - na zbieranie liści w całym mieście nie 

zostały przewidziane środki w budżecie, są zbierane na terenach gminnych; 

� dla radnego Henryka Brożyny: 

− oczyszczenie z liści ulicy Spacerowej i ulic osiedla Lotnisko - wniosek jest zasadny  

i będzie zrealizowany. 

� dla radnego Henryka Wiejaka: 

− podjęcie działań w zakresie zamknięcia Wagonowni PKP - wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy 

nie ma żadnego zgłoszenia do Urzędu Pracy o zbiorowych zwolnieniach;  

z informacji , które posiada wynika, że wszyscy pracownicy otrzymali propozycję pracy  

w innych jednostkach, ale oczekuje na propozycje radnego.  

� dla radnego Karbowskiego: 

− zamontowanie koszy i tablic ogłoszeniowych - kosze i słupy ogłoszeniowe zostały 

zakupione i zostaną zamontowane - ale na wiosnę; 
− właściwe wieszanie flag - staramy się wieszać właściwie flagi i jak do tej pory nie było 

żadnych uwag, ale pracownicy wieszający flagi zostaną odpowiednio poinstruowani. 

− pozbawianie barw narodowych szarf z wieńców uprzątanych z miejsc pamięci narodowej - 

wskazówki zostaną przekazane firmie sprzątającej. 

 

Prezes MZGK - Dariusz Wojdat - udzielił odpowiedzi na pytanie radnego Mieczysława Grobla 

w sprawie przyszłości przepompowni - Zakład zwrócił się do Burmistrza Miasta  

o wspomożenie środkami z ochrony środowiska modernizacji przepompowni, ale w dużej mierze 

Zakład będzie wykonywał prace w ramach własnych środków. 

    

Radny Henryk Wiejak - zwrócił się do Burmistrza informując, że jest gotowy do pomocy  

w sprawie pozyskania opuszczonego budynku Wagonowni PKP - zdaniem radnego należy 

zainteresować sprawą posłów, ponieważ 31 grudnia już niedługo a później opuszczony budynek 

szybko zmarnieje.  

 

Przewodniczący Rady Miasta zadał pytanie, czy zostały udzielone wszystkie odpowiedzi na 

zapytania i wnioski - ponieważ nie było sprzeciwu, zamknął punkt. 

 
Ad. pkt 9. 
Zatwierdzenie protokołów z LIII, LIV i LV sesji Rady Miasta. 
 

Ponieważ nie wpłynęły do protokółu uwagi ani wnioski, przystąpiono do zatwierdzenia 

protokółów z LIII, LIV i LV sesji Rady Miasta.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” przyjęciem protokołów było 14 radnych 

(jednogłośnie). Rada Miasta przyjęła protokóły z LIII, LIV i LV sesji Rady Miasta. 

 

Ad. pkt 10. 
Zamknięcie sesji. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Ryszard Karpiński zamknął 
obrady LVI sesji Rady Miasta. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokółowała:  

Regina Rodzik  


